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As Part of the Legal Separation Between Batelco and BNET, 
BNET Announces Launch of Operations Support System (OSS) and 

Business Support System (BSS) 
 

Manama, Bahrain: Bahrain’s National Broadband Network (BNET), responsible for providing broadband 

network services across the Kingdom of Bahrain, has announced the launch of both Operations Support 

System (OSS) and Business Support System (BSS) powered by Amazon Web Services (AWS) cloud 

platform, as part of the complete separation of BNET’s information systems technologies from Batelco’s, 

marking a significant milestone in the legal separation stage, and in line with the requirements of the 

Fourth National Telecommunications Plan. 

 

The launch of BNET was announced by Batelco Chairman, Shaikh Abdulla bin Khalifa Alkhalifa, in 

October last year during a high-level press conference in the presence of the Minister of Transport and 

Communications Kamal bin Ahmed Mohammed, and BNET CEO, Mohammed Bubshait, and a number of 

CEOs of telecommunications companies as well as members of the media. As a result of Batelco’s legal 

separation into two entities, BNET became the responsible provider for broadband and connectivity 

infrastructure with the aim of providing high-speed internet services at competitive prices to all service 

providers, who in turn, will provide them to customers, positively affecting all internet users across the 

Kingdom. 

 

The separation process was initiated to meet the requirements of the Fourth National 

Telecommunications Plan, established to set clear goals and objectives for the telecommunication 

sector in the Kingdom of Bahrain, including developing solid infrastructure of comprehensive, high-

speed broadband services, improving and enhancing access to internet applications and services, and 

establishing the Kingdom of Bahrain as a regional center of information and communication technology.  

 

Press Release 



BNET, in cooperation with Batelco, is working to complete the separation process within the time-frame 

set by the Fourth National Telecommunications Plan in order to enable licensed operators to deliver the 

latest high-speed broadband services to 95% of households and 100% of businesses across the Kingdom.  

The launch of the BSS and OSS services marks establishing BNET as an independent entity with its own 

customer services and operations process management, reinforcing BNET’s role as the primary entity 

responsible for the Kingdom’s national broadband network operations.  

 

Commenting on the launch, Mohamed Bubashait, CEO of BNET said, “We are proud to have completed 

yet another step towards the separation of Batelco and BNET in accordance with the Fourth National 

Communications Plan, considered to be a very important national projects designed to make a positive 

contribution to the telecommunications sector in the Kingdom. The process of separating the BSS and 

OSS systems provides BNET with the independence required to manage operational processes and 

procedures, enhancing the quality and effectiveness of the services we provide to our customers.” 

 

He added: “I would like to take this opportunity to thank the BNET team for their hard work and effort in 

making the separation a success. Additionally, I would like to extend a special thanks to Batelco 

Chairman, Shaikh Abdulla bin Khalifa Alkhalifa, for his direct support in providing us with the resources 

and capabilities necessary to complete the separation according to the strategic objectives in line with 

the set timetable.  I would also like to thank the Chairman of the BNET, Shaikh Ali bin Khalifa Alkhalifa, 

for his unwavering support in prioritizing the separation project due to its importance to the 

Telecommunications sector and the Kingdom of Bahrain as a whole.” 

 

-Ends- 
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 عمليات الفصل القانوني بين شركتي بتلكو و "بي نت"، ضمن 
تعلن "بي نت" عن اتمام عملية فصل الوظائف التشغيلية والانظمة المعلوماتية  

 الشركتين وتدشين نظامي الدعم للعمليات والأعمال بها بينالخاصة 
 

 

ك" شربحةين عن "جلح تدشررلن "ملا شردع  أعلنت شررة " ي ن "تيا شركررة " شرة نل" رلنالع شر ةي  من   ل المنامة، البحرين:

شرسرحل ل" وتتتن ذه  شرطاة  شستراةشتلجل" نر ن ع لل"  AWS على  نصر" شررررررر  (BSS) و"ملا شردع  رلأع لل (OSS) رل  لللت

 .شرفصل شرقل"ة"ن وشلإدشري  لن شة ان  الكة وي ن "تي وتحت  االبلت شرطا" شرة نل" شرةش  " رلاتصلست

 

من شررة ش اة ة  ن شر لا شر لنرن  قلا رئلس  جلس إدشر  شرة "  ال   للإعلان عن تدشرلن شرة " ي ن "تي   لره ة أنوشرجدية 

خلال  ؤت ة صرحفن رمل  شر سراةب  حررةر و ية شر ةشصرلات وشستصرلست   لل  ن أح د  ح دا وشرةئلس شرانفلهي ركرة " 

صررلست شرخةبا و  يلن وتررلئل شلإعلااي  ويتتن تدشررلن شركررة " ي ن "تي  ح د  ة كررلتا وشرةاتررلت شرانفلهيلن ركررة لت شست

"الج" مصررل شررة "  الكة ركررة الن  نفصررلالن ت نن أحدذ ل وذن شررة " ي ن "تي   سررؤورل" شركرربك" شرة نل" رلنالع شر ةي  

ين  دورذ  يقة ةن  وشربنل" شراحال" وت  ل على تةملة خد لت إ"اة"ت ملئق" شرسررةع"  تترر لر تنلمسررل" ركل  كررملن شرطد لت وشره

 . اةملةذل إرى   لئنر ا   ل ين كس إيجل ًل على ج ل   ساطد ن شلإ"اة"ت من   لك" شربحةين

 

وتتتن ع لل" شرفصررل نرر ن  االبلت شرطا" شرة نل" شرةش  " رلاتصررلست وشران حددت أذدشة وشنررح" رقالت شستصررلست من 

رنالع شر ةي  شركرل ل" ملئق" شرسرةع"ا تحسرلن وت  ي  شرنفلل إرى تابلقلت    لك" شربحةين أ ة ذل تاةية شربنل" شراحال" رطد لت ش

  .وخد لت شلإ"اة"تا  للإنلم" إرى تاةية   لك" شربحةين   ة   إقلل ن راقنل" شر  لة لت وشستصلست

 

 " رلاتصرلست  إت لا ع لل" شرفصرل حسرم  االبلت شرطا" شرة نل" شرةش    الكة علىوتحةص شرة " ي ن "تي  لرا لون    شرة " 

وشرطا" شر  نل" شر ةنرةع" و ل يا لشى    أذدشة شرطا" شرة نل" و ر " شة " شرنالع شر ةي  من ت كلن شر كمللن شر ةخ  

  . ن شركة لت وشر ؤتسلت % 100 ن شر سل ن و % 95رر   ن تةصلل أحدث شرطد لت علرل" شرسةع" إرى "سب" 

  للن صحفن



 

ن ن ع لل" مصل شر"م "  لن شركة الن وشرهي يككل علا "  ر " من ع لل"  (BSS) وشرر (OSS) وتتتن خاة  تدشلن "مل ن شرر

شرفصرررل حلن أن تدشرررلن ذللين شرنمل لن يكررركل شتررراقلارل" ي ن "تي شرال " وشعا لدذل شرهشتن مل ل يط  تةملة خد لت شر  لئن 

ي ن "تي  كررة "  سررؤور" عن  ل  ل  شر اكل ل" وإدشر  شر  لللت شراكررمللل" دشخل شركررة "ا وشرهي  دور  ي     ن ذةي" شررة "

 .يا لق  لركبك" شرة نل" رلنالع شر ةي 

 

و ره  شر نلترررب"ا علق شرةئلس شرانفلهي ركرررة " ي ن "تي شرسرررلد  ح د  ة كرررلت قلئلانً ي"حن مطةرين  خت لا خاة  أخةب تجل   

صررلست وشران ت د  ن شر كررلري  ع لل" إ  لل شرفصررل  لن شررة "  الكة وشررة " ي ن "تي حسررم شرطا" شرة نل" شرةش  " رلات

 (BSS) وشرررررر  (OSS) شرة نل" شر ر " وشران تاحدث "قله "ةعل" من قالت شستصلست    لك" شربحةيني ع لل" مصل "مل ن شرررررر 

ي ان شررة " ي ن "تي شترراقلارل" تل " مل ل يط  "م  شر  لة لت شرطلصرر"  اكررملل وإدشر  شر  لللت وشرهي  لرالرن تررلن كس  

 ".على جةد  وم لرل" شرطد لت شر قد " رل  لئن ش" كلس  بلشة

 

وأنلة قلئلانً يأود أن أ"ار  ذه  شرفةص" رككة مةيق شر  ل شرقلئ  على ع لل" شرفصل على جرةدذ  شر بهور" تجل  ذهش شر كةوتي 

ع ه شر بلشرة  ن خلال و هر ا أود أن أتقدا  لركركة شرطلص رةئلس  جلس إدشر  شرة "  الكة شركرلب عبدن  ن خللف" خل خللف" رد

تةملة شر ةشرد وشلإ كل"للت شر الة " مل ل يط  شرفصرررل  لن شرررة ان  الكة وي ن "تي وشرهي  لن ره أرة  بلة من تنفله أذدشمنل 

شستراةشتلجل" رره  شر هر " حسرم شرجدول شر  نن شر ةنرةتي أيررلاً شتةجه  لركركة شرج يل رةئلس  جلس شدشر  شرة " ي ن "تي  

خللف" خل خللف" على دع ه شرالا و ال  اه شر سرا ة  رسرلة شر  ل وإعالت شرورةي" شرال " رل كرلري  شر ا لق"  لرفصرل  شركرلب علن  ن

 ".ولر  رذ لارل شران تن كس على  ساةب قالت شستصلست و  لك" شربحةين

 

 -انتهى  -


